
 

 

 1 

VÝBOR PRO VENKOV, ZEMĚDĚLSTVÍ A ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
Zastupitelstva Jihočeského kraje 

Tajemník výboru: Mgr. Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail.: martinek@kraj-jihocesky.cz  

 
   V Českých Budějovicích dne 18. 09. 2023   

           

Z Á P I S č. 23 
 

z jednání Výboru pro venkov, zemědělství a životní prostředí Zastupitelstva Jihočeského kraje,  
které se konalo  

 
v pondělí dne 18. 09. 2023 od 13:00 hodin 

 
v zasedací místnosti Secese, č. 3.076 (3. patro) 

budova Krajského úřadu JČK v Českých Budějovicích, U Zimního stadionu 1952/2 
 

Přítomni: 
Členové výboru: Ing. Hana Šťastná, Mgr. Filip Mencl, RNDr. Ing. Vladimír Říha, CSc., Ing. arch. 

Veronika Kovářová, Mgr. Dan Leština, Ing. Jitka Šebelková, Jana Drobilová 
Holcová, Zdeněk Mráz, Ing. Jiří Strachota 

Omluveni: Stanislav Hlava, Ing. Marie Buzková, Mgr. Libor Moravec, Václav Vostradovský  
Hosté za KÚ JčK: Mgr. František Talíř, Ing. Zdeněk Klimeš, Ing. Milan Vlášek 
 
Začátek jednání: 13.00 hodin. 
 
Jednání zahájila předsedkyně výboru paní Ing. Hana Šťastná, přítomných bylo devět členů, výbor byl 
usnášeníschopný.  
 
Program jednání 
 

1) Zahájení zasedání (předsedkyně Ing. Hana Šťastná) 

2) Projekt „Komplexní vodohospodářská studie povodí Sudoměřské rybniční soustavy a rybníka 

Řežabinec“ a jeho financování z rozpočtu Jihočeského kraje (Ing. Milan Vlášek) 

3) Projekt „Komplexní vodohospodářská studie dílčích částí povodí v EVL a PP Horní Malše“ a 
jeho financování z rozpočtu Jihočeského kraje (Ing. Milan Vlášek) 
 

4) Různé 

 
Program jednání byl všemi členy schválen. 
 
 
 

1) Zahájení zasedání  
 
Paní předsedkyně H. Šťastná přivítala přítomné na jednání a předala slovo 1. náměstkovi hejtmana F. 
Talířovi, který přítomné pozdravil a podal krátkou zprávu o procesu projednávání návrhu rozpočtu na 
příští rok. Vyzdvihl přitom jako prioritu zachování a navýšení částky v DP Podpora výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury a zachování dostatečných prostředků na kofinancování evropských 
projektů. Pan D. Leština se zeptal, zda se plánuje jednat o DP s opozicí? F. Talíř popsal časovou 
představu o jednání: standardně na návrhu bude hledat shodu koalice, následně proběhne jednání 
s opozicí. Zároveň vyzval přítomné k zaslání návrhů k jednání ohledně nastavení dotačních programů. 
 
 

2) Projekt „Komplexní vodohospodářská studie povodí Sudoměřské rybniční soustavy a 

rybníka Řežabinec“ a jeho financování z rozpočtu Jihočeského kraje  

 

Bod představil pan Ing. Milan Vlášek. Jedná se o projekt studie oblasti o rozloze 44 km2 (povodí 

Cehnického, Mladějovického a Řežabineckého potoka). V závěru povodí se nachází Sudoměřská   
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rybniční soustava, která je majetkem Jihočeského kraje a rybník Řežabinec v majetku AOPK ČR na 

kterém hospodaří naše zřizovaná organizace – Krajské školní hospodářství. Cílem je analýza stavu 

zájmového území a návrh souboru krajinářských úprav vedoucích k obnově a ochraně ekologicky 

stabilní harmonické kulturní krajiny zájmového území, zvýšení retenční schopnosti krajiny a adaptaci 

vodních, nelesních a lesních ekosystémů na změnu klimatu. Výstupy studie budou zapracovány jako 

jeden z pilotních projektů zpracovávané Adaptační strategie Jihočeského kraje na změnu klimatu a 

budou sloužit jako nezbytný podklad pro podání žádostí na realizaci navrhovaných opatření do dalších 

projektů (OPŽP, program LIFE). Navrhovaná opatření směrovaná do majetku Jihočeského kraje 

(rybniční soustavy) budou mít v případě jejich realizace pozitivní dopad na zlepšení stavu vodních 

ekosystémů, případně na snížení nákladů spojených s jejich údržbou v důsledku snížení vnosu živin a 

sedimentů do vodních nádrží. Projektové záměry na oba předkládané projekty byly konzultovány a 

předběžně odsouhlaseny AOPK ČR, která je administrátorem tohoto dotačního programu. Cena 

projektů vychází z obvyklých nákladů na realizaci obdobných studií obdobných projektů a je v souladu 

s podmínkami výzvy NPO. V obou případech jsou navrženy nezpůsobilé výdaje jako rezerva pro případ, 

že by bylo nutno zpracovat nebo získat data z dodatečných průzkumů. 

 

Pan Z. Mráz se dotázal, zda se bude nějak zasahovat do toho území? M. Vlášek odpověděl, výstupem 

projektů jsou studii, které budou navrhovat soubor opatření a podle jejich charakteru budou návrhy dále 

zpracovávány do potřebné podrobnosti pro jejich realizaci. Z. Klimeš poukázal na to, že soustava 

sudoměřských rybníků je jedna z nejhorších z hlediska eutrofizace (zejména fosforem), a je třeba k 

tomu přistupovat komplexně – potřebujeme navrhnout celý soubor opatření tak, aby navrhovaná řešení 

byla kvalitní a vzájemně provázaná. M. Vlášek upozornil, že podmínkou projektu je, aby do roku 2025 

bylo realizováno minimálně 5 % opatření navrhovaných ve studii, proto budou prioritně řešena opatření 

směřující do majetku kraje. 

 

D. Leština poděkoval za tyto návrhy a zeptal se na zadání studie. M. Vlášek popsal, že v případě 

schválení projektu bude vypsáno výběrové řízení. Hodnotícím kritériem  bude nabídková cena, ale bude 

požadováno doložení kvalifikačních předpokladů a referencí, obdobně, jako to bylo u zadání studie na 

Lipno. D. Leština se dále dotázal, zda by se tam dala nastavit nějaká kvalitativní kritéria? Bude se 

zpracovatelem komunikovat někdo z kraje? M. Vlášek konstatoval, že vždy u těchto projektů je stanoven 

někdo, kdo průběžně komunikuje se zpracovatelem, Z. Klimeš dodal, že je problematické kvalitativní 

kritéria efektivně nastavit. 

 

D. Leština deklaroval střet zájmů – práce pro AOPK. 

 

H. Šťastná se zeptala, zda je projektem dotčená zemědělská půda majetkem soukromým, obecním, 

krajským nebo státním? Z. Klimeš doplnil, že potřebujeme realizovat pilotní program spolu se zemědělci 

– aby sami zjistili, že je pro ně změna přístupu výhodná a efektivní. M. Vlášek dodal, že jedna z 

podmínek programu NPO je, že každé opatření musí být projednáno a odsouhlaseno s vlastníkem 

pozemku (případně nájemcem). Hlavním cílem je zlepšit stav a ekologickou hodnotu oblasti a zároveň 

zachovat ekonomicky udržitelné hospodaření. 

 

U s n e s e n í č. 18/2023/ZV-23 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
informaci o projektovém záměru pro podání žádosti do Národního plánu obnovy na projekt s názvem 
„Komplexní vodohospodářská studie povodí Sudoměřské rybniční soustavy a rybníka Řežabinec“; 

Hlasování 9/0/0 
 
II. doporučuje  
zastupitelstvu kraje schválit  

1. realizaci a financování projektu Jihočeského kraje „Komplexní vodohospodářská studie povodí 

Sudoměřské rybniční soustavy a rybníka Řežabinec“ a podání žádosti o podporu do programu Národní 

plán obnovy – Podpora obnovy přirozených funkcí krajiny podprogram 166 - Komplexní 
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vodohospodářské studie (Posouzení potenciálu zadržování vody v krajině a návrh konkrétních opatření) 

(dále jen NPO) s celkovými výdaji 3 992 920 Kč, z toho s celkovými způsobilými výdaji 3 692 920 Kč,  

2. předfinancování projektu „Komplexní vodohospodářská studie povodí Sudoměřské rybniční 

soustavy a rybníka Řežabinec“ Jihočeským krajem maximálně do výše 100 % z celkových způsobilých 

výdajů projektu, tj. 3 692 920 Kč vč. DPH s podmínkou přidělení dotace z NPO, s čerpáním na základě 

formuláře evropského projektu dle přílohy č. 1 bodu č. 2, 

3. financování nezpůsobilých výdajů projektu „Komplexní vodohospodářská studie povodí 

Sudoměřské rybniční soustavy a rybníka Řežabinec“ Jihočeským krajem maximálně do výše 300 000 

Kč vč. DPH s podmínkou přidělení dotace z NPO, s čerpáním na základě Formuláře evropského 

projektu dle přílohy č. 1 bodu č. 2; 

Hlasování 9/0/0 

 

 

3) Projekt „Komplexní vodohospodářská studie dílčích částí povodí v EVL a PP Horní 
Malše“ a jeho financování z rozpočtu Jihočeského kraje 
 

Bod uvedl M. Vlášek. Projekt je zaměřen na území o rozloze 5 km2 a síť vodních toků s výskytem 

perlorodky. Projekt je koordinován ve spolupráci s AOPK a Lesy ČR (v rámci záchranného programu 

pro perlorodku říční) a navazuje již na některé realizované, probíhající nebo připravované projekty v 

EVL Horní Malše. Na základě toho bude i projekt připraven do větší podrobnosti (na rozdíl od 

Sudoměře kde je v prvé fázi potřeba obecnější studie). 

 

U s n e s e n í č. 19/2023/ZV-23 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 

informaci o projektovém záměru pro podání žádosti do Národního plánu obnovy na projekt s názvem 
„Komplexní vodohospodářská studie dílčích částí povodí v EVL a PP Horní Malše“; 

Hlasování 9/0/0 
 
II. doporučuje  
zastupitelstvu kraje schválit  

1. realizaci a financování projektu Jihočeského kraje „Komplexní vodohospodářská studie dílčích 

částí povodí v EVL a PP Horní Malše“ a podání žádosti o podporu do programu Národní plán obnovy – 

Podpora obnovy přirozených funkcí krajiny podprogram 166 - Komplexní vodohospodářské studie 

(Posouzení potenciálu zadržování vody v krajině a návrh konkrétních opatření) (dále jen NPO) s 

celkovými výdaji 1 180 000 Kč, z toho s celkovými způsobilými výdaji 980 000 Kč,  

2. předfinancování projektu „Komplexní vodohospodářská studie dílčích částí povodí v EVL a PP 

Horní Malše“ Jihočeským krajem maximálně do výše 100 % z celkových způsobilých výdajů projektu, 

tj. 980 000 Kč s podmínkou přidělení dotace z NPO, s čerpáním na základě formuláře evropského 

projektu dle přílohy č. 1 bodu č. 3, 

3. financování nezpůsobilých výdajů projektu „Komplexní vodohospodářská studie dílčích částí 

povodí v EVL a PP Horní Malše“ Jihočeským krajem maximálně do výše 200 000 Kč vč. DPH s 

podmínkou přidělení dotace z NPO, s čerpáním na základě Formuláře evropského projektu dle přílohy 

č. 1 bodu č. 3; 

 

Hlasování 9/0/0 
 

4) Různé 
 
Proběhla diskuse o stavu rybníka Jordán v Táboře a rybníka Vajgar v Jindřichově Hradci. 
 
Příští zasedání bude svoláno na pondělí 16.10.2023 ve 13:00. 
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Jednání skončilo ve 13:52.  
 
 
Zapsal:  Mgr. Jan Martínek, tajemník   
 
 
 
Ověřila:  Ing. Hana Šťastná, předsedkyně ZV  
 
 


